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 Sekretarz Stanu 
 w Ministerstwie Zdrowia 
  Beata Małecka-Libera 
  ul. Miodowa 15 
  00-952 Warszawa 
 Szanowna Pani Minister, 
 

W nawiązaniu do Pani wypowiedzi w czasopiśmie OSOZ z marca br. oraz działając na podstawie art. 
1 w związku z art. 2a oraz art. 7 ust. 1 p. 1 i 6 i następne ustawy o izbach aptekarskich Dz. U. 2014 poz. 
1429 ze zmianami oraz art. 86 i następne ustawy prawo farmaceutyczne uprzejmie informujemy, że 
Śląska Izba Aptekarska popiera propozycję konsultanta wojewódzkiego ds. farmacji aptecznej w 
Katowicach dr n. farm. Lucyny Bułaś i uważa za zasadne: 

- dopisanie w art. 7 ust.1 punktu 12) „przedstawiciela Naczelnej Rady Aptekarskiej” i tym samym 
uwzględnić w składzie Rady do Spraw Zdrowia Publicznego farmaceutę. 

- zmianę zapisu art. 9 ust 5, w którym podano, że „Do przygotowania NPZ, a także do monitorowania i 
ewaluacji jego wdrażania Pełnomocnik może powołać zespoły opiniodawczo-doradcze, w skład których 
wchodzą przedstawiciele organów władzy publicznej oraz przedstawiciele jednostek i towarzystw 
naukowych” polegającą na wykreśleniu słowa „może” i przyjęcie w brzmieniu:  

„Do przygotowania NPZ, a także do monitorowania i ewaluacji jego wdrażania Pełnomocnik powołuje 
zespoły opiniodawczo-doradcze, w skład których wchodzą przedstawiciele organów władzy publicznej 
oraz przedstawiciele jednostek i towarzystw naukowych. 

 
Ponadto w imieniu Rady Śląskiej Izby Aptekarskiej wnoszę o uzupełnienie projektu i wprowadzenie 

farmaceuty, jako ustawowo zdefiniowanego zawodu ochrony zdrowia publicznego do treści ustawy. 
Nadmieniam, że oprócz wskazanego art. 86 prawa farmaceutycznego powołany art. 2a ustawy o izbach 

aptekarskich mówi wprost: „Art. 2a. 1. Wykonywanie zawodu farmaceuty ma na celu ochronę zdrowia 
publicznego i obejmuje udzielanie usług farmaceutycznych polegających w szczególności na: …” 
Pominięcie w nowelizowanej ustawie zawodu farmaceuty i jego roli w zdrowiu publicznym byłoby 
dużym błędem ustawodawczym, ponieważ eliminowałoby tą grupę zawodową z możliwości 
uczestniczenia w działaniach mających za zadanie poprawę zdrowia społeczeństwa. Należy zauważyć, że 
farmaceuci są grupą zawodową posiadającą ogromną wiedzę o leku i zdrowiu oraz odpowiednie 
wykształcenie, które mają obowiązek uzupełniać, a które do tej pory nie było należycie wykorzystywane 
przez system ochrony zdrowia w Polsce. Farmaceuci, zwłaszcza ci pracujący w aptekach 
ogólnodostępnych, mogą realizować wiele zadań publicznej służby zdrowia, szczególnie z obszaru 
profilaktyki zdrowotnej, m.in. poprzez sprawowanie opieki farmaceutycznej. 

Mamy nadzieję, że pominięcie naszego zawodu było wynikiem pomyłki związanej z szybkim trybem 
prac nad ustawą. 

Z uwagi na powyższe fakty, zwracamy się do Pani Minister z uprzejmą prośbą o przyjęcie zgłoszonych 
uwag do projektu ustawy o zdrowiu publicznym.  
 
 Z poważaniem 
 

 

 Prezes Rady Śląskiej Izby Aptekarskiej 
 dr farm. Piotr Brukiewicz 


